
 

1/1 

NAMMINERSORNERULLUTIK OQARTUSSAT  GRØNLANDS HJEMMESTYRE  

Ilaqutariinnermut Ilinniartitaanermut, Kultureqarnermut Ilageeqarnermullu Naalakkersuisoq 
Landsstyremedlem for Familie, Uddannelse, Kultur og Kirke 

Astrid Fleischer Rex 
Demokraterne 

Spørgsmål om førtidspensionisters B-indkomst 

Ulloq/Dato: 02.10.2007 
J.nr. 01.38/2007 
 
Postboks 260 
3900 Nuuk 
Oq/tel +299 34 50 00 
Fax +299 32 45 47 
ilapi@gh.gl  
www.nanoq.gl/ilapi  Ved brev af 18. september 2007, har Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex i henhold 

til § 36 stk. 1 i Landstingets forretningsorden stillet spørgsmål om førtidspensionisters B-
indkomst. 
 
Der kan oplyses følgende: 
Spm. 1. Hvordan hænger det sammen, at førtidspensionister kun må tjene op til 28.000 
kroner om året, når det samtidig er Landsstyrets mål at mindske udbetalingen af 
førtidspension? 
 
Ad. spm. 1. 
Det er Landsstyrets langsigtede mål at mindske udbetalingen af førtidspension. Det 
kortsigtede mål er, at der i det kommende reformarbejde på førtidspensionsområdet skal 
nedsættes en arbejdsgruppe, der blandt andet skal komme med forslag til, hvorledes der 
kan gives bedre muligheder for førtidspensionister til at udnytte erhvervsevnen. 
Arbejdsgruppen skal endvidere blandt andet vurdere eventuelle ændring af grænser for 
B-indkomst for førtidspensionister. 
Udkast til kommissorium for førtidspensionsreformen vedlægges. 
 
Spm. 2. Hvornår agter Landsstyret at komme med et forslag til en førtidspensionsreform? 
 
Ad. spm. 2. 
Der henvises til vedlagte udkast til kommissorium. 
 
Spm. 3. Mener Landsstyret, at det er rimeligt at gøre forskel på alderspensionister og 
førtidspensionister med hensyn til, hvor stor en B-indkomst disse grupper må have? 
 
Ad. spm. 3. 
Alderspensionister og førtidspensionister er to forskellige grupper. Der vil blive taget 
stilling til eventuel ændring af B-indkomst for førtidspensionister, når arbejdsgruppen 
vedrørende en førtidspensionsreform har afleveret sine anbefalinger.  
 
Spm. 4. Kan førtidspensionisterne forvente at få det samme loft for B-indkomst som 
alderspensionister og hvornår forventer Landsstyret i givet fald, at B-indkomstloftet vil 
være på samme niveau? 
 
Ad. spm. 4. 
Der henvises til svar på ovennævnte spørgsmål.  
 

Med venlig hilsen 
Tommy Marø 
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